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                                                                    PROTOKÓŁ NR XLVIII/2022 

z obrad XLVIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 21 grudnia 2022 roku w godz. od 12.00 do 13.03 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią. 

 

Ad. 1/ Otwarcie sesji. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.00 otworzył obrady  

XLVIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości. Poinformował, że nad 

przebiegiem obrad sesji pod względem prawnym czuwał będzie pan mecenas Krzysztof Bukowski.  

 

Ad. 2/ Stwierdzenie kworum. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie kworum. 

Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 21 radnych, w związku z czym Rada jest władna do podejmowania 

uchwał, jak również innych aktów prawnych. 

 

Ad. 3/ Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku 

obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego: 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego; 

2) dyskusja; 

3) odczytanie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego; 

4) głosowanie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

7. Uchwalenie budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023: 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023; 

2) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów do projektu budżetu powiatu na 2023 rok; 

3) dyskusja; 

4) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023; 

5) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Nakielskiego  

na 2023 rok. 
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10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022. 

12. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Wolne głosy. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że w imieniu Zarządu Powiatu wnosi  

o  wprowadzenie do porządku obrad sesji dwóch projektów uchwał. Zaproponował, aby w punkcie 12. porządku 

obrad wprowadzony został projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Nakle nad Notecią, a w punkcie 13. projekt uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2022. Pan Starosta poinformował również Radę o autopoprawkach wprowadzonych 

przez Zarząd Powiatu do uchwał budżetowych na rok bieżący oraz na rok 2023. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś inne 

uwagi do porządku obrad XLVIII sesji Rady Powiatu. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła porządek obrad  

z zaproponowanymi zmianami. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad XLVIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego po zmianach: 

1.  Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego: 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego; 

2) dyskusja; 

3) odczytanie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego.  

4) głosowanie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

7. Uchwalenie budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023: 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023; 
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2) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów do projektu budżetu powiatu na 2023 rok; 

3) dyskusja; 

4) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

5) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Nakielskiego  

na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 

14. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Wolne głosy. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4/ Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był  

do wglądu w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z XLVII sesji Rady 

Powiatu Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Po przyjęciu protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego pan Przewodniczący poinformował,  

iż zwrócono się do niego z prośbą o udzielenie głosu księdzu Michałowi Adamczykowi, proboszczowi parafii  

św. Wawrzyńca w Nakle nad Notecią, który chce krótko przedstawić sytuację związaną z remontem kościoła. 

Zapytał, czy Rada wyraża na to zgodę. 

 

Nikt z radnych nie wniósł sprzeciwu w tym względzie.  

 

Ksiądz Michał Adamczyk, proboszcz parafii św. Wawrzyńca w Nakle nad Notecią, podziękował  

za udzielenie głosu. Powiedział, iż z całego serca chce podziękować za pomoc, którą Powiat Nakielski udzielił 

parafii św. Wawrzyńca w Nakle nad Notecią w mijającym roku. Stwierdził, że remont wieży kościoła przekraczał 

możliwości finansowe parafii (koszt opiewał na kwotę 820 tys. zł). Zwrócił uwagę, że dzięki Radzie Powiatu 
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otrzymali wsparcie w kwocie 100 tys. zł. Ksiądz Piotr Adamczyk jeszcze raz podziękował za to wsparcie. 

Następnie przedstawił Radzie prezentację zdjęciową i krótko omówił co zostało wykonane w ramach remontu 

wieży kościoła. Po przedstawieniu zagadnień związanych z remontem kościoła, ksiądz Michał Adamczyk złożył 

wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. Na pamiątkę przekazał radnym 

kalendarze przedstawiające m.in. wieżę i dzwony kościoła  św. Wawrzyńca w Nakle nad Notecią.   

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował księdzu Michałowi 

Adamczykowi za przedstawienie tego co działo się podczas remontu wieży kościoła. Stwierdził, iż widać, że było 

to spore wyzwanie. Oznajmił, iż cieszą się, że mogli wesprzeć to dzieło. Podkreślił, że w ramach posiadanego 

funduszu wspierają parafie na terenie powiatu nakielskiego w zakresie wykonywanych remontów, zwłaszcza,  

że często są to obiekty zabytkowe.   

 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

i Zarządu Powiatu zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

odbyły się 4 posiedzenia Zarządu: 30 listopada, 12, 15 i 21 grudnia 2022 roku. Dokumenty we wskazanym zakresie 

zostały zamieszczone w systemie informatycznym eSesja /informacja z wykonania uchwał Rady Powiatu, spis 

uchwał Zarządu Powiatu oraz sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym stanowią 

załączniki do protokołu sesji/. Pan Starosta powiedział, że w sprawozdaniu odnośnie posiedzenia z dnia 15 grudnia 

2022 roku zawarta jest informacja dotycząca nabycia przez Powiat Nakielski prawa własności nieruchomości 

położonej w obrębie Nakło nad Notecią przy Sądowej 14 na potrzeby Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji. 

Poinformował, że od ostatniej sesji mieli z właścicielami tej nieruchomości trzy dodatkowe spotkania. Stwierdził, 

że ostatecznie udało im się dojść do porozumienia. Oznajmił, że cały koszt zakupu, adaptacji pomieszczeń, zakupu 

wyposażenia zamyka się w kwocie, która jest zapisana w budżecie (bez kilku groszy jest to kwota 4 mln zł). Pan 

Starosta powiedział, że w ubiegłym tygodniu z właścicielami nieruchomości został podpisany przedwstępny akt 

notarialny, w którym zawarte zostały wszystkie wypracowane ustalenia oraz wysokość transz wypłacanych 

zgodnie z Polskim Ładem. Stwierdził, że do 25 stycznia 2023 roku mają jeszcze pewien czas, ponieważ musi być 

przedstawiona ekspertyza przedstawiciela Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej. Dopiero 

wówczas będzie można przystąpić do podpisania końcowego aktu notarialnego. Pan Starosta poinformował  

o jeszcze jednej sprawie. Chodzi o kwestię dotyczącą przekazania Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej  

im. kmdr. Bolesława Romanowskiego w Nakle nad Notecią Ministerstwu Infrastruktury. Powiedział,  

że w ubiegłym tygodniu w czwartek zadzwonił do niego Dyrektor Departamentu Edukacji Morskiej, który 

poinformował go, że jest wola przejęcia tej szkoły, ale termin 1 stycznia 2023 roku jest nierealny. Jest tak z tego 

względu, że ich prawnicy cały czas szykują swoje opinie, analizują kwestie dotyczące porozumienia. Stwierdził, 

że pan Dyrektor poinformował go, że szkoła może być przyjęta z dniem 1 kwietnia 2023 roku. Oznajmił,  

że poruszył on do wyjaśnienia jeszcze trzy kwestie. Pierwsza z nich dotyczy odpłatności za korzystanie z Przystani, 

z basenu portowego i pomieszczeń. Pan Starosta powiedział, że Zarząd Powiatu, rozpatrując tę sprawę, wziął pod 

uwagę koszty, które w tej chwili płacą wynajmujący wg uchwalonego cennika. Zaznaczył, że obniżyli tę cenę  

i określili ryczałtową kwotę za miesiąc w wysokości 5 tys. zł. Wyjaśnił, że w skład tej kwoty wchodzi: cumowanie 
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jednostek w basenie portowym, korzystanie z pomieszczeń Przystani, ogrzewanie tych pomieszczeń, woda  

i kanalizacja oraz część opłaty za energię elektryczną w pomieszczeniach, które nie są opomiarowane 

podlicznikami. Stwierdził, że ostatecznie ta kwota 5 tys. zł za miesiąc została przez stronę ministerialną 

zaakceptowana. Pan Starosta powiedział, że dodatkowo będą musieli zapłacić za energię elektryczną tam, gdzie 

są podliczniki (z tych z których korzystają). Stwierdził, że na to również wyrazili zgodę. Zwrócił uwagę, że przy 

tej okazji wyszła też sprawa wywozu nieczystości. Zaznaczył, że poinformował o tym stronę ministerialną. 

Oznajmił, iż ustalili, że szkoła po przekazaniu jej Ministerstwu, będzie musiała zawrzeć umowę z operatorem, 

który te śmieci będzie odbierał. Pan Starosta powiedział, że druga kwestia, którą należało wyjaśnić, dotyczy 

konkursu na dyrektora szkoły. Stwierdził, że w tym roku szkolnym powinien być ogłoszony konkurs na dyrektora 

Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej im. kmdr. Bolesława Romanowskiego w Nakle nad Notecią. Oznajmił,  

że Dyrektor Departamentu Edukacji Morskiej prosił, aby do czasu przejęcia szkoły nie ogłaszać tego konkursu. 

Pan Starosta powiedział, że jeżeli data 1 kwietnia 2023 roku odnośnie przekazania szkoły okaże się realna, zawarte 

zostanie stosowne porozumienie, to nie ogłoszą tego konkursu. Jeżeli jednak ta data nie okaże się realna,  

to w maju, czerwcu, zgodnie z obowiązującymi przepisami, będą musieli ogłosić ten konkurs. Stwierdził,  

że rozmawiali również o kwestii rozliczenia subwencji oświatowej. Oznajmił, iż zdają sobie sprawę z tego,  

że pensje nauczycieli płacone są z góry, a w związku z tym Powiat Nakielski będzie musiał wypłacić 

wynagrodzenia za 4 pierwsze miesiące 2023 roku. Zaznaczył, że pozostała subwencja zostanie zwrócona. Pan 

Starosta poinformował, że zrezygnowano z korzystania z sali konferencyjnej Przystani. Szkoła będzie chciała 

korzystać tylko z pomieszczenia warsztatów (obok sali konferencyjnej) i pomieszczenia biurowego dla nauczycieli 

zawodu (na piętrze budynku). Stwierdził, że chcą również zrezygnować z pomieszczenia szatni (będą przebierali 

się na jednej z jednostek pływających). Oznajmił, iż wynika z tego, że również szukają oszczędności gdzie tylko 

jest to możliwe. Na koniec pan Starosta jeszcze raz zwrócił uwagę, że w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu podjął 

trzy uchwały w sprawie wniesienia autopoprawek do projektów uchwał Rady Powiatu Nakielskiego skierowanych 

pod obrady dzisiejszej sesji. Zaznaczył, że na tym posiedzeniu Zarząd ogłosił również konkursy dla organizacji 

pożytku publicznego (jest to w sumie 6 konkursów, na które mają zapewnione środki w budżecie). W tym miejscu 

pan Starosta wymienił te wszystkie 6 konkursów.  Dodał, że poza tym Zarząd zdecydował się zorganizować 

konkurs na organizację zajęć pozalekcyjnych w roku 2023 (środki na ten cel zabezpieczone są w budżecie 

powiatu). 

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, powiedział, iż ma pytanie do posiedzenia Zarządu  

w dniu 15 grudnia 2022 roku. Chodzi o punkt pierwszy, dotyczący podpisania umowy przedwstępnej na zakup 

Archiwum. Stwierdził, że skoro już wiedzą co kupują, to chciałby, aby pan Starosta powiedział ile kosztuje 

budynek, ile kosztuje wyposażenie tego budynku, ile metrów będzie regałów i czy będzie zakupiona chmura,  

o której była mowa.    

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że zgodnie z podjętą przez Radę Powiatu 

Nakielskiego uchwałą, kwota zakupu nieruchomości wynosi 3.490.000,00 zł. Przypomniał, że pierwotnie kwota 

ta była o 60.000,00 zł wyższa. Poinformował, że regały będą zamontowane na 50% powierzchni pomieszczenia, 

co pozwoli na ułożenie 2650 metrów akt. Stwierdził, iż z tego co sobie obliczyli, wynika, że jeżeli przeniosą akta 

do tych zamontowanych szaf automatycznych, to zostanie im rezerwa ponad 1000 metrów na uzupełnianie. Nie 

wykorzystają nawet w 50% tych zamontowanych regałów. Zaznaczył, że część akt kategorii A, które posiadają, 

będzie musiała zostać przekazana do Archiwum Państwowego. Do Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji zostaną 
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przeniesione tylko te akta, które muszą tam być przeniesione. Chodzi głównie o akta, które w tej chwili 

przechowywane są w Polamie. Pan Starosta powiedział, iż jest sygnał, że Polam chce wypowiedzieć im umowę 

na korzystanie z tych pomieszczeń, w których przechowują akta. Stwierdził, iż w związku z tym muszą jak 

najszybciej sfinalizować tę sprawę.   

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, zapytał, czy pan Starosta może wskazać kwotowo,  

że samo archiwum kosztuje tyle, wyposażenie kosztuje tyle, chmura kosztuje tyle. Stwierdził, iż chciałby wiedzieć, 

czy w ogóle tę chmurę kupują, ponieważ na ostatniej sesji lub na posiedzeniu komisji był problem czy ta kwota, 

którą dysponują, obejmuje zakup tej chmury, czy nie obejmuje. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że ta kwota 4 mln zł obejmuje remonty, 

przystosowanie i regały oraz komputer z oprogramowaniem. Stwierdził, że to co zaplanowali do wykonania, 

będzie za tę kwotę wykonane.  

Pan Roman Swiątek-Kuehn, Sekretarz Powiatu, powiedział, że jeżeli chodzi o ilość regałów,  

to policzyli cały archiwalny zasób powiatowy. Zwrócił uwagę, że pan Starosta mówił o zasobie starostwa. 

Poinformował, że cały zasób powiatowy, tj. starostwa i jednostek organizacyjnych powiatu (chodzi o akta, które 

jednostki deklarują do przekazania do tego nowego budynku), to jest ok. 1500 metrów bieżących. Zaznaczył,  

iż rozmawiał z dyrektorami szkół i okazało się, że oni generalnie nie są zainteresowani przekazaniem  

akt do archiwum powiatowego. Chodzi o to, że szkoły z jednej strony mają niewielkie zasoby,  

tj. rzędu 13 do max. 20 metrów bieżących, ale z drugiej strony są to dokumenty finansowo-księgowe i kadrowe, 

które wolą mieć pod ręką. Pan Sekretarz powiedział, że odliczając zasoby oświatowe, w tym nowym archiwum 

znalazłoby się ok. 1200 metrów bieżących. Oznacza to, że zostanie im około 1400 metrów rezerwy, której przez 

lata nie będą w stanie zapełnić. Jeszcze raz podkreślił, że ilość zamontowanych regałów, tych metrów bieżących 

naprawdę wystarczy im na wiele lat. Stwierdził, że będzie tam ponad 200-metrowa powierzchnia wolna, co daje 

możliwość zagospodarowania tego jako takiej podręcznej szafy dla Wydziału Komunikacji. Mogliby więc 

opróżnić kilka pomieszczeń w piwnicach budynku starostwa, gdzie obecnie znajdują się dokumenty tego 

Wydziału. Pan Sekretarz zaznaczył, iż zawsze mówił, że ta dokumentacja rośnie najbardziej. Oznajmił, że teraz 

nareszcie znajdą miejsce na to, aby przechowywać ją w godnych warunkach. Powiedział, że jeżeli chodzi  

o tę chmurę, to na jednej z poprzednich sesji informował, że jej zakup – gdyby chcieli taką chmurę mieć na własne 

potrzeby i nią administrować – oznacza wydanie ogromnych pieniędzy. Stwierdził, że nawet gdyby mieli ją kupić 

ze środków własnych, to na ten moment nie byłoby ich na to stać. Pan Sekretarz powiedział, że zawrą umowę  

z firmą, która obsługuje w tym zakresie województwo kujawsko-pomorskie. Zaznaczył, że jest to spółka zaufania 

publicznego (powstała ona na bazie środków publicznych). Stwierdził, że spółka Exea zaproponowała naprawdę 

świetne warunki dzierżawy chmury. Oznajmił, że za dzierżawę chmury będą miesięcznie płacili ok. 1.200,00 zł. 

Zwrócił uwagę, że w tej chwili zasoby cyfrowe powiatu są mizerne – praktycznie ich jeszcze nie ma. Ona dopiero 

będą powstawały. Pan Sekretarz powiedział, że w ramach tego projektu zakupiony zostanie sprzęt komputerowy, 

który pozwoli im umieścić system do elektronicznego zarządzania archiwum. Jeszcze raz podkreślił, że jeżeli 

chodzi o chmurę, to zawarta zostanie umowa dzierżawy, która na ten moment im wystarczy.     

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 6/ Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego: 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy  

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego; 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

Pani Irena Pilarska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła uchwałę Nr 6/WPF/2022 Składu Orzekającego  

Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 listopada 2022 r. w sprawie opinii  

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego /opinia stanowi załącznik 

do protokołu sesji/.  

 

2) dyskusja; 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył dyskusję. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

3) odczytanie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, o autopoprawkach do projektu uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej powiatu nakielskiego poinformował przy okazji wprowadzania zmian do porządku obrad 

sesji. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

4) głosowanie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał pod głosowanie projekt uchwały 

wraz z autopoprawkami. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie  

wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod  

Nr XLVIII/324/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7/ Uchwalenie budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023: 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy  

o projekcie budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023; 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nakielskiego na rok 2023. 
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Pani Irena Pilarska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła uchwałę Nr 6/P/2022 Składu Orzekającego  

Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 listopada 2022 r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Nakielskiego na 2023 r. /opinia stanowi załącznik do protokołu sesji/. Zaznaczyła, 

że uwaga Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczyła rozbicia źródeł pokrycia deficytu. Poinformowała,  

że ta uwaga została uwzględniona w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nakielskiego na rok 2023.  Pani Skarbnik powiedziała, iż w związku z tym, że w budżecie zaplanowany jest deficyt, 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy podjęła uchwałę Nr 6/Dpr/2022 z dnia 29 listopada 2022 r.  

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Nakielskiego na 2023 r. /opinia stanowi załącznik do protokołu sesji/. Pani Skarbnik 

podkreśliła, że ta opinia, podobnie jak pozostałe, jest pozytywna. Zaznaczyła, że w opinii tej jest taka sama uwaga 

jak w opinii do projektu uchwały budżetowej na rok 2023. Chodzi o to, aby wyodrębnione zostały paragrafy 

przychodowe (uwaga ta została uwzględniona w autopoprawce).  

 

2) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów do projektu budżetu powiatu na 2023 rok; 

 

Pan Jarosław Warmke, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, odczytał opinię Komisji 

Budżetu i Finansów z dnia 21 listopada 2022 roku w sprawie budżetu powiatu na rok 2023 /opinia stanowi 

załącznik do protokołu sesji/. Poinformował, że „za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu budżetu byli wszyscy 

członkowie komisji.  

 

3) dyskusja; 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył dyskusję. 

Pan Mariusz Skoczek, Radny Rady Powiatu Nakielskiego, powiedział, że w imieniu Klubu Radnych 

Prawa i Sprawiedliwości chciałby wyrazić krótką opinię na temat przygotowanego projektu budżetu, która – jak 

sądzi – będzie ich wkładem w działalność Rady Powiatu. Stwierdził, że jako Klub Radnych wielokrotnie 

postulowali chęć i wolę współpracy. Oznajmił, że jeżeli były jakieś kwestie do omówienia, jeżeli była potrzebna 

pomoc z ich strony, nigdy się od tego nie uchylali. Pan Radny powiedział, że aktualnie, obserwując sytuację  

w skali światowej, w skali Europy, wszystkie te trudności, problemy, które są na co dzień, w imię 

odpowiedzialności, dobra wspólnego, deklarują poparcie tego projektu budżetu.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że to jest już 16. jego budżet (8 budżetów było  

w gminie, 8. jest w powiecie). Stwierdził, iż nie ukrywa, że jest to najtrudniejszy projekt budżetu, jaki przyszło 

skonstruował. Zaznaczył, iż wszyscy wiedzą, dlaczego tak jest. Pan Starosta powiedział, że mimo tego 

wszystkiego, mają zaplanowane 30 mln zł na zadania inwestycyjne. W budżecie na 2023 rok zaplanowany jest 

deficyt w kwocie ponad 8 mln zł (w uchwale zostało wskazane z czego ma on zostać pokryty). Stwierdził,  

że cieszą go opinie Klubów Radnych i wszystkich komisji Rady Powiatu, ponieważ naprawdę nie było łatwo 

skonstruować ten budżet. Podkreślił, iż ma nadzieję, że budżet na rok 2024, który przyjdzie im jeszcze 

konstruować, będzie łatwiejszy do realizacji. Oznajmił, iż chodzi o to, że pewne kwestie w kraju muszą zostać 

wyjaśnione, tak aby można było mieć pewność sytuacji. Zwrócił uwagę na zmniejszenie odpisów z PIT-ów,  

CIT-ów itd. Pan Starosta powiedział, że zmniejszeniu uległy dochody własne powiatu – wskazał tutaj wpływy  

z tytułu opłat komunikacyjnych (przepisy zmieniły się w ten sposób, że nie wszyscy muszą zmieniać tablice 

rejestracyjne pojazdów). Stwierdził, iż ze sprzedaży majątku własnego lub Skarbu Państwa środki też nie są duże. 
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Zwrócił uwagę, że ze sprzedaży majątku Skarbu Państwa otrzymują tylko 25% kwoty sprzedaży. Oznajmił,  

że z tego trzeba jeszcze pokryć koszt wykonania operatu, dokumentacji. W tej sytuacji z tych 25% za dużo nie 

zostaje. Pan Starosta podsumowując, jeszcze raz zaznaczył, że cieszy się z tych opinii. Poprosił Radę o przyjęcie 

przedłożonego projektu budżetu powiatu. Stwierdził, iż myśli, że go zrealizują pomimo tych wszystkich trudności. 

Podkreślił, że budżet ten w ciągu roku będzie pewnie podlegał pewnym modyfikacjom – najprawdopodobniej  

w marcu lub kwietniu – ponieważ życie pokaże jak zamknięty zostanie 2022 rok. Oznajmił, że dzisiaj trudno 

powiedzieć, jak to będzie ostatecznie wyglądało, na razie są tylko szacunki. Na koniec Pan Starosta jeszcze raz 

poprosił Radę Powiatu o przyjęcie budżetu powiatu na 2023 rok.    

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

4) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023 przedstawił przy okazji wprowadzania zmian do porządku obrad sesji.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023 rok. 

 

5) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał pod głosowanie projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie  

uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023, która została zapisana w rejestrze uchwał pod  

Nr XLVIII/325/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, stwierdził, iż należy sobie życzyć, aby 

ten budżet był owocny. Zarządowi Powiatu życzył, aby został on pełni zrealizowany dla dobra mieszkańców 

powiatu nakielskiego. Pan Przewodniczący podziękował radnym.  

 

Ad. 8/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 



Strona 10 z 13 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok, która została zapisana w rejestrze uchwał pod  

Nr XLVIII/326/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9/ Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Nakielskiego 

na 2023 rok. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok, która została zapisana w rejestrze 

uchwał pod Nr XLVIII/327/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego.  

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, o autopoprawce do projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego poinformował przy okazji wprowadzania zmian 

do porządku obrad sesji. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVIII/328/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 

2022. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, o autopoprawce do projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022 poinformował przy okazji wprowadzania zmian 

do porządku obrad sesji. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVIII/329/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad 

Notecią. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany statutu 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVIII/330/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13/ Podjęcie uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2022. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 



Strona 12 z 13 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVIII/331/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła  

do niego żadna interpelacja ani zapytanie radnego.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 15/ Wnioski i oświadczenia radnych.  

Nie zgłoszono wniosków ani oświadczeń. 

Ad. 16/ Wolne głosy. 

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, przyznał, że tak, jak powiedział pan Starosta, budżet 

powiatu na 2023 rok jest trudny. Stwierdził, iż chce w tym miejscu zapytać o inwestycje w zakresie infrastruktury 

drogowej. Zwrócił uwagę, że w budżecie zapisanych jest kilka poważnych zadań drogowych. Oznajmił, iż pan 

Starosta na dzisiejszej sesji wspomniał, że będzie możliwość przeanalizowania tego, gdy zostanie rozliczony 

poprzedni rok (wskazał tutaj miesiąc marzec). Pan Radny powiedział, iż wiedzą, że mieszkańcy powiatu 

nakielskiego patrzą również na takie drobniejsze inwestycje. Zapytał pana Starostę, czy przewiduje się coś w tym 

temacie.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że trzeba spokojnie zaczekać na rozliczenie  

2022 roku. Stwierdził, iż wie, że są pewne sprawy, które muszą być dokończone. Zwrócił uwagę, iż pojawiają się 

informacje, że może być ogłoszony kolejny konkurs w ramach Polskiego Ładu – chodzi o remonty lub 

modernizację dróg. Oznajmił, że w takim wypadku można byłoby wiele takich rzeczy dokończyć  

(chodzi o zadania, które były etapowane). Pan Starosta powiedział, iż ma tutaj na myśli drogi powiatowe:  

w kierunku Dębogóry, na Rozpętek, Ślesin-Samsieczno. Jeszcze raz zaznaczył, że są takie rzeczy, które należy 

uwzględnić, jeżeli tylko będzie taka możliwość. Stwierdził, iż zdają sobie sprawę z tych drobnych rzeczy, które 

czasami składają się na całość zadań. Oznajmił, że na dzień dzisiejszy w budżecie mają zapisane te duże zadania 

z Polskiego Ładu i je trzeba wykonać. Zwrócił uwagę, że niektóre zadania z roku bieżącego zostały przesunięte 

na następny rok (wskazał tutaj wykonanie inwestycji w Zespole Szkół im. Stanisława Staszica w Nakle nad 

Notecią, gdzie były trzy przetargi, których nie mogli rozstrzygnąć z uwagi na zbyt wysokie koszty oraz remont 

ulicy Olszewskiej w Nakle nad Notecią – w przypadku tego zadania złożony został wniosek o dofinansowanie  
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do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego – chodzi o finansowanie 50/50). Pan Starosta zaznaczył tutaj, że najbardziej 

korzystnym programem jest Polski Ład, gdzie dofinansowanie wynosi w granicach 95%. Jest to taka pomoc, gdzie 

do realizacji inwestycji, w budżecie powiatu muszą znaleźć naprawdę nieduże środki. Stwierdził, że jeżeli tylko 

będą takie możliwości, to te brakujące pieniądze na realizację tych mniejszych zadań z pewnością się znajdą.  

Pan Starosta powiedział, że pilną sprawą jest również droga Ślesin-Samsieczno. Zadeklarował, iż będą brali pod 

uwagę realizację tego zadania. Zaznaczył, że na terenie gminy Mrocza też mają drogi do uwzględnienia, ponieważ 

nie dostali na pewne rzeczy środków finansowych. Wskazał tutaj drogę powiatową do Ostrowa oraz drogę  

do Białowieży, której wykonanie zostało etapowane (remont tej drogi nie jest zakończony). Stwierdził, iż nie 

będzie teraz wszystkiego wymieniał, ponieważ orientują, się co należy ewentualnie uwzględnić. Oznajmił,  

że jeżeli będą konkursy, to będą występowali o dofinansowanie. Pan Starosta jeszcze raz podkreślił, iż muszą teraz 

cierpliwie poczekać na zamknięcie 2022 roku. Powiedział, że jeżeli tylko będą możliwości, z pewnością będą 

chcieli tę „dziurę załatać”. Stwierdził, iż korzystając z tego, że jest przy głosie, chciałby bardzo serdecznie 

podziękować Radzie Powiatu za przyjęcie budżetu. Oznajmił, że jest to ich wspólne zadanie, wspólna realizacja  

i myśli, że sobie z tym poradzą. Na koniec pan Starosta złożył wszystkim życzenia świąteczne. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, iż zbliżają się do końca  

2022 roku i w związku z tym chciałby podziękować wszystkim za owocną współpracę i pracę na rzecz ich małej 

ojczyzny i mieszkańców powiatu nakielskiego. Następnie pan Przewodniczący złożył wszystkim życzenia z okazji 

zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.      

Więcej wolnych głosów nie było. 

Ad. 17/ Zakończenie obrad. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 

najprawdopodobniej 21 grudnia. Następnie podziękował radnym oraz gościom za udział w sesji i zakończył 

obrady. 

 

                                                                                                                      PRZEWODNICZĄCY RADY 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

                                                                                                                        ZBIGNIEW SABACIŃSKI 

Na podstawie odsłuchu nagrania 

protokół sporządziły: 

Katarzyna Stałowska 

Magdalena Ślagowska 

 

 


